Extract of the  “Tournament Rules“  -  Chapter  9  -  “Rating Numbers“

1
It is the sincere wish of the ICCF to award equivalent titles for equivalent achievement. Under the ICCF rating system each player obtains a rating based upon a method of statistical probability, calculated from tournament results over a period of many years. 

2
The tournaments which are taken into the rating system are:


(a)
All ICCF tournaments except thematic tournaments,


(b)
principal zonal tournaments, team championships, master class, higher class and open class promotion tournaments,


(c)
national tournaments, subject to an agreement with the Ratings Commissioner. At least the final of a national championship, team championship or cup final,


(d)
other individual and team tournaments including “Scheveningen” type events, authorised by the ICCF-Congress or Executive Board,

(e) friendly matches between countries.

Rated tournaments must have a minimum reflection time of 20 days for 10 moves in postal and 30 days for 10 moves in electronic transmission.

Tournaments with postal or email transmission will be evaluated only if they are administrated on the ICCF-Webserver. Responsible for this task are the tournament directors and the delegates of the national federations, respectivily.

3
Each player who has completed games in the tournaments referred to in § 9.2 obtains a rating. This rating will be published only if the player has completed at least 12 games. A rating based on at least 30 completed games is a “fixed“ rating. 

4
At the beginning of a tournament start ratings are assigned for those players with a published rating in the applicable ratings list. For newer players, FIDE ratings may be used if available, failing which a player would be regarded as having a rating equal to the tournament level. In case of a wrong or obviously inappropriate value the Ratings Commissioner may adjust such a start rating to a more realistic value, even if the tournament is already ongoing.


When a game is finished, the rating calculation procedure will use a player’s rating from the newest rating list for those players with a published rating; otherwise, the start rating is used. However, if a player’s current rating is lower than his start rating; the new ratings for his opponents are calculated using the player’s start rating.
5
A new rating list will be released four times each year. The ratings are valid from January - March, April - June, July - September and October - December, respectively and are based on the results which where reported at least one month before. The new ratings will be available on the ICCF webserver two weeks before their validity date.

6
The rating list shall contain:


(a)
the effective date 


(b)
the name and federation of each player with at least 12 rated games,


(c)
the ICCF title held by each player listed,


(d)
the current rating and the number of rated games for each player listed.
7
Players who do not qualify for a new rating because they have not finished a game during the evaluation period, remain on the active list because (a) they have finished a ratable game during the recent two calendar years, or (b) they are participating in at least one running tournament (rated or unrated). Other players retain their most recent published rating, but are no longer shown in the published list. However, the webserver shows all players with their valid rating.
Auszug aus der “Turnierordnung“   -   Kapitel  9   -   “Wertungszahlen“

1
Es ist das Anliegen der ICCF, für gleiche Leistungen gleiche Titel zu verleihen. Im ICCF-Wertungszahlensystem erhält jeder Spieler eine Wertungszahl, die auf der langjährigen Aus​wertung von Turnierergebnissen nach zuverlässigen statistischen Methoden beruht.

2
Die Turniere, deren Ergebnisse im Wertungssystem bearbeitet werden, sind:


(a)
Alle ICCF-Turniere mit Ausnahme der Thematurniere,


(b)
Spitzenturniere, Mannschaftsmeisterschaften und Aufstiegsturniere in der Meister-,  Hauptturnier- und offenen Klasse der Zonen,


(c)
alle diejenigem nationalen Turniere, die in einer Vereinbarung mit dem Wertungs​Referenten festgelegt werden, minde​stens aber die Finalrunden der nationalen Meisterschaft, der Mannschaftsmeisterschaft und der Pokalmeisterschaft,


(d)
andere Individual- und Mannschaftsturniere einschließlich Turniere nach Scheveninger System, die vom ICCF-Kongress oder Präsidium genehmigt worden sind,

(e) Freundschaftsländerkämpfe.


Turniere, die ausgewertet werden sollen, müssen eine Mindest-Bedenkzeit von 20 Tagen für 10 Züge bei postalischer bzw.  30 Tagen für 10 Züge bei elektronischer Übermittlung haben.

Turniere, die per Post oder Email gespielt werden, können nur dann ausgewertet werden, wenn sie auf dem ICCF-Webserver verwaltet werden. Verantwortlich dafür sind die Turnierleiter bzw. die Delegierten der nationalen Föderationen. 

3
Jeder Spieler, der Partien in Turnieren gemäß § 9.2 beendet hat, bekommt eine Wer​tung. Diese wird nur dann veröffenrlicht, wenn der Spieler mindestens 12 bearbeitete Partien be​endet hat. Eine Wertung, die auf mindestens 30 Partien basiert, heißt “gesicherte“ Wertung.

4
Zu Beginn eines Turniers erhalten alle Spieler eine Startwertung, basierend auf der zu diesem Zeitpunkt gültigen Wertungsliste. Spieler ohne gültige Wertung wer​den mit einem Wert entsprechend der Turnierkategorie angesetzt. Stattdessen kann auch eine aktuelle FIDE-Wertung berücksichtigt werden. Im Falle von offensichtlich unzutreffenden Werten kann der Wertungsreferent eine mehr realistische Startwertung zuordnen, auch wenn das Turnier bereits begonnen hat.  


Für die Auswertung einer beendeten Partie wird die zum Zeitpunkt des Partieendes gültige Wertung herangezogen, für Spieler ohne gültige Wertung gilt die Startwertung. Wenn die aktuelle Wertung eines Spielers niedriger ist als seine Startwertung, wird für die Ermittlung der Wertungen seiner Gegner die höhere Startwertung benutzt.
5
Jährlich werden vier Wertungslisten erstellt. Die veröffentlichten Wertungszahlen sind gültig von Januar – März, April – Juni, Juli – September bzw. Oktober – Dezember und basieren auf den Ergebnissen, die spätestens einen Monat zuvor gemeldet wurden. Die neuen Wertungszahlen werden zwei Wochen vor ihrem Gültigkeitsdatum auf der Internetseite der ICCF bereitgestellt.

6
Eine Wertungsliste enthält:


(a)
das Geltungsdatum (April - September, bzw. Oktober bis März),


(b)
Name und Föderation aller aktiven Spieler mit mindestens 12 gewerteten Partien,


(c)
einen evtl. ICCF-Titel  jedes aufgeführten Spielers,


(d)
die aktuelle Wertungszahl und die Anzahl der gewerteten Partien jedes Spielers.

7
Spieler, die auf früheren Listen geführt wurden aber keine neue Wertungszahl erhalten, weil sie keine Partie in der aktuellen Auswertungsperiode beendet haben, gelten trotzdem noch als aktiv, wenn ihr letztes Ergebnis nicht mehr als zwei Kalenderjahre zurückliegt oder wenn sie an einem laufenden Turnier teilnehmen. Die Wertungsliste auf dem Webserver zeigt auch die zuletzt gültige Wertung für alle inaktiven Spieler.
The Working Rules


Anwendungsregeln

General Principles

1
The ICCF Rating system is a numerical system in which percentage scores are convertible to rating differences and con- versely, rating differences are convertible to scoring probabilities.

2
The basic of the system is the normal probability function of statistical probability theory. For convenience sake this function has been put into tabular form for the con​versions indicated in 1.

3
Table of conversions from percentage P into rating difference Dp:


Allgemeine Prinzipien
Das ICCF-Wertungssystem ist ein numerisches System, in welchem prozentuale Leistungen in Wertungsunterschiede und umgekehrt Wer​tung​s​differenzen in Leistungswahrscheinlich​keiten umgewandelt werden können.

Die Grundlage des Systems bildet die normale Wahrscheinlichkeitsfunktion der statistischen Wahr​scheinlichkeitstheorie. Diese wird tabella​risch für die in Punkt 1 bezeich​neten Umwand​lungen dargestellt.

Umwandlungstabelle von prozentualer Leistung P in Wertungsdifferenz Dp:

	   P        Dp
	   P        Dp
	    P        Dp
	    P        Dp
	    P        Dp
	   P        Dp

	 1.00     677
	 0.83     273
	 0.66     117
	 0.49       - 7
	 0.32   - 133
	 0.15   - 296

	 0.99     677
	 0.82     262
	 0.65     110
	 0.48     - 14
	 0.31   - 141
	 0.14   - 309

	 0.98     589
	 0.81     251
	 0.64     102
	 0.47     - 21
	 0.30   - 149
	 0.13   - 322

	 0.97     538
	 0.80     240
	 0.63       95
	 0.46     - 29
	 0.29   - 158
	 0.12   - 336

	 0.96     501
	 0.79     230
	 0.62       87
	 0.45     - 36
	 0.28   - 166
	 0.11   - 351

	 0.95     470
	 0.78     220
	 0.61       80
	 0.44     - 43
	 0.27   - 175
	 0.10   - 366

	 0.94     444
	 0.77     211
	 0.60       72
	 0.43     - 50
	 0.26   - 184
	 0.09   - 383

	 0.93     422
	 0.76     202
	 0.59       65
	 0.42     - 57
	 0.25   - 193
	 0.08   - 401

	 0.92     401
	 0.75     193
	 0.58       57
	 0.41     - 65
	 0.24   - 202
	 0.07   - 422

	 0.91     383
	 0.74     184
	 0.57       50
	 0.40     - 72
	 0.23   - 211
	 0.06   - 444

	 0.90     366
	 0.73     175
	 0.56       43
	 0.39     - 80
	 0.22   - 220
	 0.05   - 470

	 0.89     351
	 0.72     166
	 0.55       36
	 0.38     - 87
	 0.21   - 230
	 0.04   - 501

	 0.88     336
	 0.71     158
	 0.54       29
	 0.37     - 95
	 0.20   - 240
	 0.03   - 538

	 0.87     322
	 0.70     149
	 0.53       21
	 0.36   - 102
	 0.19   - 251
	 0.02   - 589

	 0.86     309
	 0.69     141
	 0.52       14
	 0.35   - 110
	 0.18   - 262
	 0.01   - 677

	 0.85     296
	 0.68     133
	 0.51         7
	 0.34   - 117
	 0.17   - 273
	 0.00   - 677

	 0.84     284
	 0.67     125 
	 0.50         0
	 0.33   - 125
	 0.16   - 284
	


4
Table of conversion from difference in rating 
D into scoring probability for the higher (Ph) 
and the lower (Pl) rated player respectively:

Umwandlungstabelle von Wertungsdifferenz D in Leistungswahrscheinlichkeit für den höher (Ph) bzw. tiefer (Pl) gewerteten Spieler:

	D
	Ph       Pl
	D
	Ph       Pl
	D
	Ph       Pl
	D
	Ph       Pl

	  0 -   3
	0.50   0.50
	  92 -   98
	0.63   0.37
	198 - 206
	0.76   0.24
	345 - 357
	0.89   0.11

	 4 - 10
	0.51   0.49
	  99 - 106
	0.64   0.36
	207 - 215
	0.77   0.23
	358 - 374
	0.90   0.10

	11 - 17
	0.52   0.48
	107 - 113
	0.65   0.35
	216 - 225
	0.78   0.22
	375 - 391
	0.91   0.09

	18 - 25
	0.53   0.47
	114 - 121
	0.66   0.34
	226 - 235
	0.79   0.21
	392 - 411
	0.92   0.08

	26 - 32
	0.54   0.46
	122 - 129
	0.67   0.33
	236 - 245
	0.80   0.20
	412 - 432
	0.93   0.07

	33 - 39
	0.55   0.45
	130 - 137
	0.68   0.32
	246 - 256
	0.81   0.19
	433 - 456
	0.94   0.06

	40 - 46
	0.56   0.44
	138 - 145
	0.69   0.31
	257 - 267
	0.82   0.18
	457 - 484
	0.95   0.05

	47 - 53
	0.57   0.43
	146 - 153
	0.70   0.30
	268 - 278
	0.83   0.17
	485 - 517
	0.96   0.04

	54 - 61
	0.58   0.42
	154 - 162
	0.71   0.29
	279 - 290
	0.84   0.16
	518 - 559
	0.97   0.03

	62 - 68
	0.59   0.41
	163 - 170
	0.72   0.28
	291 - 302
	0.85   0.15
	560 - 619
	0.98   0.02

	69 - 76
	0.60   0.40
	171 - 179
	0.73   0.27
	303 - 315
	0.86   0.14
	620 - >>
	0.99   0.01

	77 - 83
	0.61   0.39
	180 - 188
	0.74   0.26
	316 - 328
	0.87   0.13
	 
	

	84 - 91
	0.62   0.38
	189 - 197
	0.75   0.25
	329 - 344
	0.88   0.12
	
	


The Working Formulae

5
For the calculation of a rating of a player who has not yet played 30 games:


Arbeitsformeln

Für die Berechnung einer Wertung für Spieler, die noch nicht 30 Partien gespielt haben:


Rp = Rc + D (p) * F

Rp 
the rating of the player


Rc
the avarage rating of all his opponents, limited to a maximum difference of 350 


D(p)
the difference in rating based on the per​centage score p, obtained from item 3


F
the correction factor depending on the percentage score p in the following way:

die Wertung des Spielers

die durchschnittliche Wertung aller seiner Gegner, begrenzt auf eine maximale Differenz von 350

die Wertungsdifferenz aus Tabelle 3 für das erreichte Prozentergebnis p

der Korrekturfaktor, der auf folgende Weise vom Prozentergebnis p abhängt:



F = - 2 * p² + 2 * p + 0.5

6
The new rating of a player with a fixed rating 
from the previous period is calculated by:

Die neue Wertung eines Spielers mit gesicherter Wertung aus der Vorperiode wird berechnet mittels:


Rn = R0 +  ( (R 

Rn
the new rating of the player


R0
the old rating of the player 

    ((R 
the summation of the rating changes in all his games during the rating period

die neue Wertung des Spielers

die alte Wertung des Spielers 

die Summe aller Wertungsänderungen aus seinen Partien in der Wertungsperiode.

7
Calculation of a change in rating after a game is made by:

Die Berechnung der Wertungsänderung für eine beendete Partie erfolgt mittels:

(R  = k * (W  =  k * ( W - We )     


(R 
the change of the rating for a finished game


W
the actual game result (1, ½, 0) 


We
the expected result of the game


k
the rating point value for a game point     



(or: the development coefficient)

die Änderung der Wertung für eine beendete Partie

das tatsächliche Partie-Ergebnis (1, ½, 0)

das erwartete Partie-Ergebnis

der Wertungspunkt-Kurs eines Partie-Punktes 



(oder: der Entwicklungskoeffizient) 

8
The expected game result We is the percen​tage expectancy, obtained from item 4, based on the difference between the player’s rating and the opponent’s rating as defined in Tournament Rule 9.4. If this difference is > 350, it is snipped to this value for the evaluation.

A player without a published ICCF rating at that time will be regarded as having a rating equal to the tournament level (see item 11).

Das erwartete Partie-Ergebnis We ist die pro​zen​tu​a​le Erwartung aus Tabelle 4, basierend auf der Diffe​renz zwischen der Wertung des Spielers und der Wer​tung des Gegners, wie in § 9.4 (Turnier​ordnung) beschrieben. Wenn diese Differenz > 350 ist, wird sie für die Aus​wertung auf diesen Wert begrenzt.

Für Spieler ohne veröffentlichte ICCF Wertung zu diesem Zeitpunkt wird eine Wertung entsprechend dem Turnier-Level angenommen (siehe Punkt 11).

9
The development coefficient k is used as a stabilising factor in the system:

Der Entwicklungskoeffizient k wird als stabili​sierender Faktor in dem System verwendet:


k =
 r * g



 (  10     
if R0 ( 2400
 (  1
für  gn ( 80

r  =
(  70 - R0 / 40
if 2000 < R0 < 2400                 g  =
(  1.4 - gn / 200
für  30 < gn < 80


 (  20
if R0 ( 2000
 (  1.25   
für  gn ( 30

R0 
the old (that is: the most recently calcu​lated) rating of the player


gn 
the total number of rated games played by this player

die alte (d.h. zuletzt berechnete) Wertung des Spielers

die Gesamtzahl der bisher gewerteten Partien des Spielers


10
From 2009 onwards the former used signi​fi​cance factor f is no longer valid. 
Ab 2009 wird der früher benutzte Signifikanzfaktor f nicht mehr berücksichtigt.

11

Assumed rating for a player without a published 
rating at the beginning of a tournament:

Angenommene Wertung für Spieler, die zu Turnier-beginn keine veröffentlichte Wertung besitzen:


1800
Open class, cup preliminary rounds, 


international open preliminary rounds


1900
Ladies’ WC semifinals, ladies’ olympiads


2000
Higher class, cup semifinals, 


international open semifinals 


2100
Ladies’ WC finals, money price tournam.


2200
Master class, cup finals, olympiads, 


zonal championship preliminary rounds

For national tournaments the average of the already rated participants is assumed, maxi​mum 2400.

For friendly matches, normally a value of 1800 applies. In special cases Team Captains are allowed to propose other values than 1800  where appropriate. These values have to be confirmed and may be changed by the Ratings Commissioner before a tournament starts. 

For new kinds of tournaments a value shall be fixed with the announcement of the tournament.

2200
Invitation (team) tournaments,



international open finals

2300
Masternorm tournaments

2400
WC semifinals,



zonal championship semifinals  

2450
Grandmasternorm tournaments

2500
WC candidates, 



zonal championship finals

Für nationale Turniere wird der Durchschnitt der bereits gewerteten Teilnehmer benutzt, maximal 2400.

Für Freunschafts-Länderkämpfe gilt normalerweise ein Wert von 1800. In Ausnahmefällen können die Mannschaftsführer geeignetere Werte vor​schlagen. Diese bedürfen der Zustimmung des Wertungs​referenten und können von diesem vor Tur​nie​r​beginn geändert werden.

Für neue Turnierarten wird ein Wert in der Turnier-Ausschreibung festgesetzt.

Calculation procedure

12
From 2009 onwards at the beginning of each quarter a new ratinglist is published. All results which were reported at least one month before will be eligible for inclusion on the next list.

13
Valid results from postal and email tournaments must be regi​s​tered by the tournament directors on the ICCF-Webserver no later than two weeks before the list has to be published.

14
Players without a rating from previous periods get their first rating based on the games fi​ni​shed during the current period, using the formula 5. 

15
Each player who has a rating based on less than 30 games at the beginning of the rating period, receives a new rating based on all his games. This is done with the formula of item 5.

16
For each player whose rating was based on at least 30 games at the beginning of the period the new rating is calcu​lated using the formula 6, except for those players who finished more than 800/k games in the current period. For those players a new rating is calculated, based on the formula 5 only for their games in that period. 

17
The new rating for the next ICCF rating list is rounded to the nearest integer.

18
Rules for the rating of games in team tourna​ments in which a substitute player takes part:


a)
 A game of a substitute player is only counted for his new rating if (W is positive for him. Otherwise the game is counted for the player who has been substituted.


b)
 For the opponent the game is counted as being played against the player (the original or the substitute) with the highest rating.

Berechnungsmethode
Seit 2009 wird zu Beginn eines jeden Quartals eine neue Wertungs​zahlenliste veröffentlicht. Alle bis spätestens einen Monat vorher gemeldeten Ergebnisse sind wertungs​fähig für die nächste Liste.

Die wertungsfähigen Ergebnisse aus Post- und Email-Turnieren müssen spätestens zwei Wochen vor dem Erscheinungsdatum von den Tur​nier​leitern auf dem ICCF-Webserver registriert werden.

Spieler, die bisher keine Wertung hatten, erhalten ihre erste Wertung, basierend auf den in der laufen​den Periode beendeten Partien, gemäß Formel 5. 

Ein Spieler, dessen Wertung zu Beginn einer Perio​de auf weniger als 30 Partien beruht, erhält eine neue Wer​tung, basierend auf allen von ihm bis dahin be​en​deten Partien. Dazu wird die Formel in Punkt 5 benutzt.

Für die Spieler, deren Wertung zu Beginn der Periode auf mindestens 30 Partien beruhte, wird eine neue Wer​​tungs​zahl berechnet gemäß Formel 6, außer für solche, die in dieser Periode mehr als 800/k Partien beendet haben. Für diese Spieler wird die neue Wertung berechnet gemäß Formel 5, dabei werden nur die Partien aus der laufenden Periode berücksichtigt.

Die neue Wertung wird für die nächste ICCF-Wer​tungs​​liste zur nächsten ganzen Zahl auf- oder abgerundet.

Regelungen für die Wertung von Partien in Mann​schaftsturnieren, in denen Ersatzspieler spielen:

a)
Eine Partie eines Ersatzspielers wird nur dann für seine neue Wertung berücksichtigt, wenn (W für ihn positiv ist. Sonst wird die Partie dem Spieler zuge​rechnet, der ersetzt worden ist.

b)
Dem Gegner wird die Partie so zugerechnet, als ob sie gegen den Spieler mit der höheren Wertung gespielt worden wäre.
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